
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 32/2013 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 676/2013                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση α) του 4ου Π.Κ.Ν.Τ.Μ.Ε. β) του 5ου 
Α.Π.Ε., γ) της 2ης Σ.Σ.Ε. και δ) Απόρριψη 
ενστάσεως αναδόχου κατά του 5ου Α.Π.Ε. του 
έργου «Κατασκευή Γέφυρας Αφών Κούσιου». 

 
         Σήμερα 18 Δεκεμβρίου του έτους 2013 ημέρα της εβδομάδας Τετάρτη και ώρα 15:00 
συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του 
Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με 
ημερομηνία 13-12-2013 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών 
Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις 
διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 
επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  27 μέλη: 

                          Παρόντες                                                                                      Απόντες 
1)Θ. Θεοδωρίδης, 2)Γ. Μιχαηλίδης, 3)Α. Λαζαρίδης, 
4)Ν.Τσιαμήτρος, 5)Β. Σταυροπούλου, 6)Ε. Αρχοντάκη, 
7)Π.Παυλίδης, 8)Τ. Χατζηαθανασίου, 9)Θ. Αγγελίνας, 
10)Κ.Βοργιαζίδης, 11)Ν. Μωυσιάδης, 12)Χ. Κούτρας, 
13)Ν.Μαυροκεφαλίδης, 14)Α. Καγκελίδης, 15)Μ. Παπαϊωάννου, 
16)Θ. Κορωνάς, 17)Γ. Κάκαρης, 18)Β. Παπαδόπουλος, 
19)Α.Νεστορόπουλος, 20)Κ. Κοστογλίδου, 21)Χ. Τσιούντας, 
22)Κ.Παναγιωτίδης, 23)Δ. Γκέκα, 24)Α. Παπαδόπουλος, 
25)Ι.Σοφρόνωφ, 26)Γ. Μελιόπουλος, 27)Ι.Αγγέλογλου. 

Δ. Δάσκαλος, Μ. Σουμελίδης, 
Λ.Πουλασουχίδης, Χ. Γαϊτάνου, 
Κ.Κουτσαντάς, Β.Λυκοστράτης, 
Α.Δέλλας, Λ. Τσαβδαρίδης, 
Α.Γκαμπέσης, Β. Γιαννουλάκης, 
Ε. Γουναράς, Γ.Σουμπέκας, 
Α.Βασιάδης, Σ.Κουμτσίδης. 

        Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                      Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Σ.Ασλάνογλου, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Ν. Αγγέλου, Κ.Καπανίδης 
Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Ι. Λιάτσιου, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, 
Ι.Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Η. Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, 
Γ.Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ.Τζήμας, 
Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 
Σημείωση: 1)Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, Α.Παπαδόπουλος. 
2) Κατά της συζήτηση του πρακτικού επί του 2ου εκτάκτου θέματος αποχώρησαν οι κ.κ. Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος. 
3) Κατά της συζήτηση του πρακτικού επί του 1ου θέματος της ημερήσιας διάταξης προσήλθαν οι κ.κ. Ι.Σοφρόνωφ, 
Γ.Μελιόπουλος, Ι.Αγγέλογλου. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 676/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Κάκαρης, Ε.Αρχοντάκη, Κ.Κοστογλίδου, 
Α.Καγκελίδης, Θ.Θεοδωρίδης, Χ.Τσιούντας, Ι.Σοφρόνωφ, Γ.Μελιόπουλος, Β.Σταυροπούλου, Γ.Μιχαηλίδης και προσήλθε ο 
κ.Θ.Κορωνάς. 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 677/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Α.Καγκελίδης, Ε.Αρχοντάκη, Γ.Μιχαηλίδης και 
αποχώρησε ο κ.Ν.Μωυσιάδης. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 678/2013 απόφασης προσήλθε η κ.Κ.Κοστογλίδου. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 680/2013 απόφασης προσήλθε ο κ. Ν.Μωυσιάδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 683/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ. Α.Καγκελίδης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 684/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Χ.Κούτρας. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 685/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Χ.Κούτρας. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 686/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Μ.Παπαϊωάννου, Ι.Αγγέλογλου. 
12) Κατά της συζήτηση του πρακτικού επί του 16ου θέματος της ημερήσιας διάταξης προσήλθε ο κ.Ι.Αγγέλογλου και 
αποχώρησαν οι κ.κ. Δ.Γκέκα, Χ.Κούτρας. 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 687/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Χ.Κούτρας, Γ.Κάκαρης, Μ.Παπαϊωάννου και 
αποχώρησαν οι κ.κ. Τ.Χατζηαθανασίου, Ι.Αγγέλογλου. 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 692/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Μ.Παπαϊωάννου, Κ.Κοστογλίδου. 
15) Κατά της συζήτηση του πρακτικού επί του 23ου θέματος της ημερήσιας διάταξης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Κάκαρης, 
Π.Παυλίδης, Ε.Αρχοντάκη. 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 4ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη 
του συμβουλίου το από 6-12-2013 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Αριστομένη 
Λαζαρίδη, που έχει ως εξής: 

Ως γνωστόν με την υπ‘ αριθμόν πρωτ. 9640/13.09.2012 απόφαση του Γενικού Γραμματέα 
Αποκεντρωμένης Διοίκησης Μακεδονίας Θράκης, ακυρώθηκε η 246/2012 απόφαση του 
Δημοτικού Συμβουλίου Βεροίας κατά το μέρος που αφορά την δαπάνη κατασκευής των 
ικριωμάτων και αποφασίστηκε ’………… να υπολογιστεί  και να ελεγχθεί η δαπάνη κατασκευής 
τους και στη συνέχεια να απομειωθεί κατά τη δαπάνη των συμβατικών ικριωμάτων , μετά δε 
την κατασκευή της γέφυρας όλα τα υλικά να παραδοθούν στον Κύριο του έργου’.  

Κατόπιν της ανωτέρω απόφασης συντάχθηκε ο 5ος ΑΠΕ που εγκρίθηκε με την 158/2013 
απόφαση Δημ. Συμβ. Βεροίας.  Με τον τότε συνταχθέντα 5ο  Α.Π. εργασιών αυξήθηκε η δαπάνη 
των καθαρών εργασιών της αρχικής σύμβασης  ως 4,529.84 € (καθαρή δαπάνη μετά την έκπτωση  
ή 5,571.70 με ΦΠΑ)  που καλύφθηκε από τα απρόβλεπτα του έργου. Ο ανάδοχος κατέθεσε ξανά 
αίτηση θεραπείας κατά του 5ου ΑΠΕ στον Γενικό  Γραμματέα  Αποκεντρωμένης  Διοίκησης 
Μακεδονίας Θράκης. Ο Γενικός Γραμματέας της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Μακεδονίας 
Θράκης με την 5215(3.6.2013) απόφαση του και μετά την γνωμοδότηση του Τεχνικού 
Περιφερειακού  Συμβουλίου Δημοσίων Έργων Θεσ/νίκης (συνεδρία 8η, πράξη 34η/29.5.2013) 
αποδέχτηκε την αίτηση θεραπείας του αναδόχου κατά του 5ου ΑΠΕ , ακύρωσε την 158/2013 
απόφαση του Δ.Σ. Βεροίας και ζήτησε να : ‘……….συνταχθεί Πρωτόκολλο κανονισμού τιμών 
μονάδας νέων εργασιών, στο οποίο να περιλαμβάνονται όλες οι νέες τιμές μονάδας τόσο για τις 
νέες εργασίες που προκύπτουν από την αλλαγή των ικριωμάτων λόγω της κατασκευής του 
μεταλλικού δικτυώματος και των συνοδευτικών εργασιών, όσο και για τις μη υλοποιημένες 
συμβατικές επιμέρους εργασίες κατασκευής ικριωμάτων, που προβλέπονταν στα συμβατικά 
τεύχη (η δαπάνη των οποίων πρέπει να αφαιρεθεί) , κάνοντας χρήση α)τιμών εργασιών 
παρομοίων ή αναλόγων προς τις συμβατικές και β)τιμών εργασιών που περιλαμβάνονται στα 
εγκεκριμένα αναλυτικά τιμολόγια δημοσίων έργων (οδοποιίας, οικοδομικών, υδραυλικών, 
λιμενικών, η/μ, πρασίνου).’ 

Μετά τα παραπάνω συντάχθηκε από την Υπηρεσία το 4ο Π.Κ.Ν.Τ.Μ.Ε. που συνόδευε τον 
επικαιροποιημένο 5ο ΑΠΕ  που περιλάμβανε τις εργασίες της προτεινόμενης 2ης Σ.Σ.Ε. Mε τον 
νέο 5ο ανακεφαλαιωτικό πίνακα προτάθηκε η έγκριση της τροποποίησης της ισχύουσας σύμβασης 
και η  υπογραφή της 2ης συμπληρωματικής σύμβασης κατά 389.394,76 και 89.560,79 με φπα = 
478.955,55 με φπα. Ο ανάδοχος κατέθεσε ένσταση κατά του τρόπου σύνταξης του 5ου ΑΠΕ. Η 
Υπηρεσία διατύπωσε τη γνώμη της επί της ένστασης και διαβίβασε το θέμα  στο Τεχνικό 
Συμβούλιο Δημοσίων Έργων Περιφερειακής Ενότητας Ημαθίας για γνωμοδότηση. Το Τεχνικό 
Συμβούλιο γνωμοδότησε σύμφωνα με το 4/2-09-2013 πρακτικό του προβαίνοντας σε διόρθωση 
του υπό κρίση ΑΠΕ. Το Δημοτικό Συμβούλιο με την 467/2013 απόφαση του ζήτησε την 
ανασύνταξη του 5ου ΑΠΕ σύμφωνα με τη γνωμοδότηση του Τεχνικού Συμβουλίου Δημοσίων 
Έργων της Π.Ε. Ημαθίας.  

Στη συνέχεια η τεχνική υπηρεσία συνέταξε τον 5ο ΑΠΕ & 4Ο Π.Κ.Ν.Τ.Μ.Ε.,  κατ’ 
εφαρμογή της 467/2013 απόφασης του Δημ. Συμβ. Βεροίας, αυξάνοντας το συμβατικό 
αντικείμενο με την προτεινόμενη 2η Σ.Σ.Ε. στο ποσό των  201.811,83 και 46.416,72 με φπα = 
248.228,56 με φπα. Ο ανάδοχος κατέθεσε εκπρόθεσμη ένσταση κατά του τρόπου σύνταξης του 
5ου ΑΠΕ. Η Υπηρεσία διατύπωσε τη γνώμη της επί της ένστασης και διαβίβασε το θέμα  στο 
Τεχνικό Συμβούλιο Δημοσίων Έργων Περιφερειακής Ενότητας Ημαθίας για γνωμοδότηση. Το 
Τεχνικό Συμβούλιο γνωμοδότησε θετικά σύμφωνα με το από 2-12-2013 πρακτικό του. 

Συνημμένα υποβάλλονται : 
*O 5ος ΑΠΕ όπως συντάχθηκε από την Υπηρεσία κατ’ εφαρμογή της 467/2013 απόφασης 

Δημ. Συμβ. Βεροίας 
*H αιτιολογική έκθεση για τον 5ο ΑΠΕ 
*Το 4ο Π.Κ.Ν.Τ.Μ.Ε. 
*Τεχνική Έκθεση 4ου Π.Κ.Ν.Τ.Μ.Ε. 
*Η από 01/11/2013 εκπρόθεσμη ένσταση του αναδόχου κατά του τρόπου σύνταξης          

του 5ου ΑΠΕ. 
*Η από 12/11/2013 διατύπωση γνώμης της Τεχνικής Υπηρεσίας επί της ένστασης 



*Το απο 2-12-2013 θετικό πρακτικό της επιτροπής του Συμβουλίου Δημοσιών έργων    
Περιφερειακής ενότητας Ημαθίας με τον διορθωμένο ΑΠΕ. 

Παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να προβεί στην έγκριση ή μη του 5ου  
Ανακεφαλαιωτικού πίνακα με το 4ο Π.Κ.Ν.Τ.Μ.Ε. καθώς και την έγκριση της 2ης Σ.Σ.Ε. 
λαμβάνοντας υπόψη τα παραπάνω. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Λαζαρίδης: Θα συνεχίσω από εκεί που είχαμε σταματήσει πριν από ενάμιση μήνα 

περίπου, όταν λάβαμε ως Δ.Σ. την υπ’ αριθ. 467/2013 απόφαση, με την οποία το Δ.Σ. ζητούσε 
από την Τεχνική Υπηρεσία να επανασυντάξει τον ΑΠΕ, βάσει των υποδείξεων του Τεχνικού 
Συμβουλίου της Περιφέρειας. 

Έγινε λοιπόν ο ΑΠΕ, που καταλήγει σε ένα ποσό 248.000€ περίπου με το ΦΠΑ. 
Κατατέθηκε ένσταση από τον ανάδοχο, «πέρασε» πάλι από το Τεχνικό Συμβούλιο για καθαρά 
τυπικούς λόγους και βρίσκεται σήμερα εδώ. Ο 5ος ΑΠΕ αφορά την κατασκευή των ικριωμάτων, 
ως επιπρόσθετο κοστολόγιο. 

Εισηγούμαι την ψήφισή του, γιατί κάτι τέτοιο αποτελεί μονόδρομο για τη συνέχιση του 
έργου. 

Παυλίδης: Στη γνωμοδότηση του γραφείου νομικών συμβούλων που μας δόθηκε, 
αναφέρονται δυο ερωτήματα προς τον νομικό: το ένα ερώτημα αφορούσε την κρίσιμη 
ημερομηνία της 17ης Φεβρουαρίου. Ως απάντηση ο δικηγόρος αναφέρει «επειδή δε μου 
αποστείλατε στοιχεία για το εν λόγω ερώτημα», δηλαδή για να δει αν οι συμβατικές προθεσμίες 
ξεπερνούν την 17η Φεβρουαρίου.  

Επειδή στο τέλος καταλήγει σε μια άποψη, θα ήθελα να μάθω αν αυτό έγινε κι αν τελικά 
προλαβαίνουμε στις 17 Φεβρουαρίου, γιατί η απάντησή του είναι διφορούμενη όσον αφορά το αν 
δόθηκαν στοιχεία. 

Αγγέλογλου: Επειδή δε βλέπω κάποιο δικηγόρο στο σώμα, δεν είναι παρόντες ούτε ο 
κ.Τσαβδαρίδης ούτε ο κ.Κορωνάς κι οι δικηγόροι του Δήμου δεν παρίστανται συνήθως, δεν ξέρω 
αν άπτεται η ερώτησή μου των προσωπικών δεδομένων.  

Θα ήθελα να μάθω την έκβαση της αγωγής που κατατέθηκε από τον ανάδοχο του έργου 
εναντίον του εισηγητή του θέματος αυτού και για ποιο λόγο έγινε. 

Πρόεδρος: κ.Αγγέλογλου νομίζω ότι είστε εκτός θέματος. 
Μελιόπουλος: Θα ήθελα να μας πείτε τι σημαίνει «ερώτημα προς το νομικό σύμβουλο για 

τους δημοτικούς συμβούλους που θα ψηφίσουν κατά ή λευκό»; Μήπως εννοείτε τι συνέπειες 
μπορούν να έχουν οι δημοτικοί σύμβουλοι που θα ψηφίσουν κατά ή λευκό; Ρωτήσατε μήπως τι 
συνέπειες μπορούν να έχουν οι δημοτικοί σύμβουλοι που θα ψηφίσουν υπέρ; 

Είναι πρωτοφανές να διατυπώνονται τέτοιου είδους ερωτήματα. Θα ήθελα να μας 
δικαιολογήσετε το σκεπτικό με το οποίο έγινε αυτό το ερώτημα. 

Πρόεδρος: Θα σας απαντήσω εγώ κ.Μελιόπουλε. 
Δε γνωρίζω νομικά, αλλά για να διευκολυνθούμε, ήθελα να ξέρω τι στάση θα κρατήσουμε, 

ποιο είναι το συμφέρον του Δήμου και τι συνέπειες έχει η ψήφιση του ενός ή του άλλου 
ενδεχόμενου. 

Λαζαρίδης: κ.Μελιόπουλε νομίζω ότι καταλαβαίνετε ότι είναι μια σύμπτυξη ερωτημάτων, 
απλά τα υπογράφω όλα εγώ. 

Νεστορόπουλος: Από ότι αντιλαμβάνομαι από τη γνωμοδότηση και λέει ο νομικός 
σύμβουλος «πλην όμως η όλη διαδικασία πρέπει να συντελεσθεί εντός της οριακής προθεσμίας». 
Η οριακή προθεσμία είναι μέχρι τις 17-2-2014 και μέχρι τότε θα τελειώσει το έργο; 

Ο κ.Δάσκαλος έστειλε μια επιστολή στη Δ/νουσα Υπηρεσία, η οποία κοινοποιήθηκε στη 
Δήμαρχο, στον αντιδήμαρχο Τεχνικών, στους δημοτικούς συμβούλους, στη διαχειριστική 
επιτροπή, στο Συμβούλιο Τεχνικών Έργων της Π.Ε. Ημαθίας, η οποία πουθενά δεν αναφέρεται. 
Δεν έπρεπε να ληφθεί καθόλου υπ’ όψιν; 

Λαζαρίδης: Βεβαίως την είδαμε και τη στείλαμε στο Συμβούλιο Τεχνικών Έργων της Π.Ε. 
Ημαθίας. Λήφθηκε σοβαρά υπ’ όψιν η επιστολή αυτή. 

Σχετικά με την αγωγή, είμαστε βέβαια εκτός θέματος, αλλά αφορά εμένα. Έχει κατατεθεί 
σε βάρος μου αγωγή αποζημίωσης 500.000€, γιατί ο ανάδοχος θεωρεί ότι τον έθιξα με κάποια 
κίνηση που έκανα και πιο συγκεκριμένα, κοινοποίησα μια ειδική εντολή κατασκευής ενός 



τμήματος του πρανούς προς την Τράπεζα Πειραιώς, η οποία εξέδιδε τις εγγυητικές επιστολές. 
Αυτό το γεγονός είχε σαν αποτέλεσμα την επιτάχυνση της κατασκευής του έργου… 

Αγγέλογλου: Στον Πρόεδρο να απευθύνεστε κ.Λαζαρίδη. 
Πρόεδρος: κ.Αγγέλογλου κάνατε μια ερώτηση που άπτεται των προσωπικών δεδομένων 

και παρ’ όλα αυτά ο κ.Λαζαρίδης σας απαντά.  
Λαζαρίδης: Αργότερα αφού τελείωσε αυτό το κομμάτι των εργασιών, κατατέθηκε σε 

βάρος μου μια αγωγή ύψους 500.000€, που εκδικάζεται τον Ιούνιο του 2014.  
Ο ανάδοχος θεώρησε ότι τον ζημίωσα, του προξένησα μεγάλη ζημιά στις σχέσεις του με 

την Τράπεζα.  
Εγώ βέβαια όπως καταλαβαίνετε το έκανα για το καλό του έργου και τουλάχιστον στο 

σημείο εκείνο πετύχαμε το σκοπό μας. 
Η οριακή προθεσμία λήγει στις 17/2/2014. Οι απόψεις διίστανται για το αν μπορεί να 

παραταθεί ή όχι. Εμείς αυτό που πρέπει να κάνουμε, αν ψηφιστεί σήμερα ο ΑΠΕ, είναι να 
ετοιμαστεί η Σ.Σ.Ε., η οποία θα σταλεί στο Ελεγκτικό Συνέδριο για προέλεγχο κι αν πάνε όλα 
καλά θα υπογραφεί, ώστε να του δοθεί παράταση για το κομμάτι αυτό.  

Καθυστερήσαμε περίπου τρεις μήνες, γιατί μέχρι να καθαρογραφεί η απόφαση, να σταλεί 
στην Τεχνική Υπηρεσία, να συνταχθεί ο 5ος ΑΠΕ, υπογράφηκε με επιφύλαξη από τον ανάδοχο 
και στάλθηκε στο Τεχνικό Συμβούλιο Δημοσίων Έργων Π.Ε. Ημαθίας. Στη συνέχεια εντός 15 
ημερών έγινε συνεδρίαση του Συμβουλίου αυτού, αλλά δεν κλήθηκε ο ανάδοχος και αναβλήθηκε 
το θέμα για άλλες 15 ημέρες και γι’ αυτό φτάσαμε στο σημείο αυτό. 

Τσιούντας: Πολλές φορές έχει έρθει θέμα σε συνεδρίαση του Δ.Σ. για το έργο 
«Κατασκευή γέφυρας Αφών Κούσιου», που έχει γίνει χειρότερο από το γεφύρι της Άρτας. 

Απείχα από τις ψηφοφορίες πολλές φορές και θα απέχω και σε αυτήν. 
Φάνηκε σήμερα κατά τη διαδικασία των εκτάκτων θεμάτων, ότι εγώ ήμουν η αιτία που δε 

συζητήθηκαν, αλλά όπως είπα και μια άλλη φορά, ο νομοθέτης δίνει μια πολύ μεγάλη πλειοψηφία 
στον επιτυχόντα συνδυασμό. 

Η Δήμαρχος με προκάλεσε για το θέμα αυτό λέγοντας «να δούμε τι θα κάνετε γιατί πρέπει 
να γίνει το έργο». Έπρεπε λοιπόν Δήμαρχε, να μη δίνατε δικαιολογημένες άδειες σε 10-11 
δημοτικούς συμβούλους της δημοτικής σας παράταξης σήμερα και τουλάχιστον οι 21 (για τα 
έκτακτα θέματα) ή η απαραίτητη πλειοψηφία για να «περάσει» ένα τόσο σοβαρό θέμα να είχατε 
φροντίσει να είναι παρόντες. Δεν ευθύνεται η αντιπολίτευση αν δεν περνούν κάποια θέματα.  

Είχατε πει κάποτε, στη συνεδρίαση που έγινε στο Μακροχώρι, ότι θα λάβετε μέτρα για 
τους απόντες δημοτικούς συμβούλους. Δεν έγινε τίποτε από τότε και γι’ αυτό έχουμε το σημερινό 
θέαμα. Πώς να λειτουργήσει έτσι το Δ.Σ.; Κι όταν είπαμε ότι το Δ.Σ., αυτό ακριβώς εννοούσαμε, 
το βλέπετε και σήμερα. Μην περιμένετε από την αντιπολίτευση. Έπρεπε νωρίτερα να λάβετε 
μέτρα.  

Ο νόμος δίνει 25 συμβούλους στην συμπολίτευση και 16 στην αντιπολίτευση. Περιμένετε 
από τους 16 συμβούλους και όχι από τους 25; Για πολλά θέματα, η Δήμαρχος λέει πως φταίει η 
αντιπολίτευση. Μα η πλειοψηφία αποφασίζει, η αντιπολίτευση ελέγχει. Τρίτη τετραετία 
συμπληρώνετε στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, αυτά τουλάχιστον έπρεπε να τα γνωρίζετε.   

Εγώ θα απέχω της ψηφοφορίας. 
Αγγέλογλου: Πρόεδρε, στο Δ.Σ. αυτό, έχει παρατηρηθεί σε αυτά τα 3,5 χρόνια που είμαι 

δημοτικός σύμβουλος, η περίπτωση να σύρεται σε ευθύνες συλλογικές. 
Πλέον, στον 4ο χρόνο της θητείας σας, βλέπουμε να έρχονται στο φως της δημοσιότητας 

θέματα που άπτονται της ευθύνης ολόκληρου του Δ.Σ. Αυτό δεν έχει γίνει πρώτη φορά, είχε γίνει 
για το παρκινγκ κατάντι της Ελιάς, που ήρθε να νομιμοποιηθεί μια κατάσταση ένα χρόνο μετά και 
δεν ξέρω αν πήρατε είδηση τι συνέβη τότε, αλλά δυστυχώς κινδυνεύει να επαναληφθεί για 
πολλοστή φορά. 

Πιστεύω ορισμένοι δημοτικοί σύμβουλοι να έχουν καταλάβει τι γίνεται. Ο κ.Τσιούντας 
νομιμοποιείται να μιλάει έτσι, διότι έχει αποστασιοποιηθεί, αλλά θεωρώ ότι ο κ.Τσαβδαρίδης 
είναι δική σας ευθύνη που λείπει και δεν υπάρχει απαρτία, γιατί όταν κάποιος δημοτικός 
σύμβουλος ακουμπά και τα δυο πόδια σε διαφορετικά άλογα μάλλον για τσίρκο πρόκειται. Είναι 
ευθύνη σας λοιπόν αν υπάρχει πλειοψηφία ή όχι γιατί έχετε σοβαρή πειθαρχική παράβαση 
καθήκοντος πάνω σ’ αυτό. Δεν ποινικοποιήσαμε ποτέ την πολιτική ζωή του τόπου αλλά αυτό δεν 
μπορεί να συνεχιστεί γιατί μπορεί ένοχος ένοχο να μην ποιεί, αλλά κινδυνεύουμε να βρεθούμε 



συνένοχοι στις δικές σας παραλήψεις κε πρόεδρε. Σ’ αυτήν την ιστορία της γέφυρας Κούσιου, 
εκουσίως ή ακουσίως κληθήκαμε να γνωμοδοτήσουμε πολλές φορές και για πολλοστή φορά σας 
δηλώνω  ότι απέχω για τους λόγους που προανέφερα. 

Παυλίδης: Πρόεδρε εγώ δεν απέχω, παρών είμαι στο συμβούλιο και έχω άποψη. Ούτε σε 
συσκέψεις συμμετείχα και έχω το θάρρος της γνώμης μου και οφείλω να πω δυο-τρια πράγματα 
τα οποία με έχουν προβληματίσει με αυτό το έργο που όντως λέτε ότι είναι μεγάλο. Ούτε πολιτική 
κάνω, ούτε εκλογές έρχονται, ούτε τίποτα, οφείλω όμως να λάβω υπόψη μου κάποια πράγματα 
γιατί προχθές όταν πήγα για άλλη υπόθεση στον εισαγγελέα στο Δικαστήριο, με ρωτούσε ο 
εισαγγελέας αν είχα λάβει γνώση του φακέλου και αφού οφείλω να λάβω γνώση του φακέλου, 
μου έρχονται κάποια πράγματα τα οποία αν θέλει κάποιος αντιΔήμαρχος μπορεί να σχολιάσει.  

Ένα θέμα που συμβαίνει και είναι γεγονός, είναι ότι εδώ ψηφήσαμε 7.000,00€ έναν ΑΠΕ, 
έφυγε και ήρθε μετά από τόσο χρονικό διάστημα ένας άλλος 478.000€, όχι από εμάς, από τεχνικά 
συμβούλια, επιτροπές όπως τα λένε οι τεχνικοί.  

Πέρασε καιρός, ο κ.Δάσκαλος τον υπολόγισε 248.000€ και τελικά το γυρνάνε κι αυτοί οι 
ειδικοί από την περιφέρεια όχι λέει 248.000€ και τα ξαναγυρνάνε πίσω και πέρασε και τόσο 
χρονικό διάστημα.  

Τώρα έρχεται ένας ΑΠΕ το Δεκέμβριο, πάμε να τον ψηφίσουμε, η καταληκτική 
ημερομηνία είναι 17 Δεκεμβρίου, ο δικηγόρος λέει κατά τη γνώμη μου δεν μπορεί να χορηγηθεί 
παράτασή της χωρίς αίτηση του αναδόχου, γιατί το ζητούμενο είναι να πάρουμε μια απόφαση να 
του δώσουμε 248.000€.  

Πως είμαστε σίγουροι ότι θα γίνει η γέφυρα; Εγώ να βάλω 248.000€ να του δώσουμε, τη 
γέφυρα θα την κάνει; Πέρασαν τρεισήμισι χρόνια, εμπιστοσύνη αμέριστη σε χειρισμό, σε ομάδα, 
σε Δήμαρχο, σε αντιδήμαρχο, φτάσαμε όμως σε ένα όριο πάνω από το κεφάλι μας.  

Επειδή βλέπουμε ανασφάλεια ακόμη και στις επιτροπές τις τεχνικές που λένε 478.000€ και 
μετά ξαφνικά 248.000€, ο δικηγόρος του Δήμου σε προηγούμενη τοποθέτησή του εδώ μέσα λέει, 
ούτε οκτώ χιλιάδες δεν πρέπει να του δώσετε κι επειδή μας λέει διάφορα κι ο εισαγγελέας, τα 
συμφέροντα του Δήμου αν εξυπηρετούμε εμείς σα δημοτικοί σύμβουλοι, τελικά αν αύριο αυτός ο 
άνθρωπος δεν την κάνει και πάμε στα δικαστήρια, ο δικηγόρος του Δήμου δε θα μας 
εκπροσωπήσει; Γιατί ζητείται νομική συμβουλή από δικηγόρο, βέβαια δεν είναι στα τεχνικά, είχε 
πει κι η Δήμαρχος ότι οι ΑΠΕ δε συντάσσονται από δικηγόρους, όμως όταν πάει στο δικαστήριο, 
ο δικηγόρος θα υποστηρίξει μια άποψη αυτή του Δήμου, τον ρωτάμε, θα πάει για νομιμότητα η 
σύμβαση, ο δικηγόρος λέει έπρεπε να έχει γνώση αυτός για όλα αυτά τα πράγματα για να 
ψηφιστεί ο ΑΠΕ, άρα τι ερχόμαστε να ψηφίσουμε; 248.000€ όταν υπάρχει τώρα μια άποψη που 
λέει μηδέν ή εκατό ή λιγότερα; Δηλαδή τελικά αυτός μας έχει πάει και στα δικαστήρια για 
900.000€, δε μας διασφαλίζει κανείς ότι αύριο δε θα χρησιμοποιήσει αυτά τα μέτρα αν λέγεται 
θεραπεία, μέτρο θεραπείας, μέτρο αρρώστου και δεν προλάβουμε 17 Φεβρουαρίου.  

Απλώς δυο λύσεις έχουμε τις ξαναλέω, ή ψηφίζουμε τα 248.000€ ή δεν ψηφίζουμε. Αν 
ψηφίσουμε τα 248.000€ τι είναι αυτό που μας διασφαλίζει ότι αυτός ο άνθρωπος μέχρι τις 17 
Φεβρουαρίου θα τελειώσει όταν λέει κατά τη γνώμη του μόνο αυτός θα μας ζητήσει παράταση, 
δηλαδή και 248.000€ να του δώσουμε, δεν μπορεί, δεν προλαβαίνει. Μπορεί να πάει να ζητήσει 
περισσότερα, ζητήσαμε από τον νομικό σύμβουλο μια γνωμοδότηση για να μας πει το συμφέρον 
του Δήμου και καταλήγει ότι δεν ξέρουμε αν αυτός ζητήσει παράταση, πάλι στα χέρια του 
εξαρτόμαστε;  

Θεοδωρίδης: Πρόεδρε ευτυχώς ζω στον κόσμο μου και δε συμβιβάζομαι και όχι στον 
κόσμο κάποιων από εδώ μέσα και επιπλέον δε συναλλάσσομαι ψηφοθηρικά, μπορεί να είναι κακό 
αλλά έτσι είναι.  

Εγώ επανέρχομαι και θα ψηφίσω ό,τι ψήφισα στην 11η Σεπτεμβρίου, επειδή και τότε είχα 
πει να προσέχουμε κύριοι, γιατί εδώ παίζονται πολλά λεφτά, με την έννοια ότι κάποιοι μιλούσαν 
για εφτά χιλιάρικα, κάπου βγαίνουν 480.000€ και τότε συγκεκριμένα είπα ότι υπάρχει μια μέση 
λύση τα 248.000€, άρα μιλάμε τρία διαμερίσματα συγκεκριμένα είχα πει, κάποιος μας τα κάνει 
δώρο δηλαδή.  

Έρχομαι και λέω, είχα πει τον κ.Λαζαρίδη, με αυτή την απόφαση μήπως κατευθύνουμε 
υποχρεωτικά και την υπηρεσία να κατευθυνθεί προς το νούμερο αυτό; Τότε μου είχαν πει ότι όχι, 
είναι ανεξάρτητα, θα πάρετε αυτή την απόφαση κι επειδή διάβασα και στον τύπο, είδα και πολλά 



πράγματα, είδα και του Δάσκαλου τις επιστολές και βάσει επιστολής του Δάσκαλου επηρεάστηκε 
και το συμβούλιο.  

Δεν ξέρω, δεν είμαι τεχνικός αλλά νομίζω ότι πρέπει να είμαστε πολύ πιο προσεκτικοί, 
φοβούμαι ότι θα χάσουμε πάλι χρόνο, γιατί χάσαμε χρόνο, εγώ προσωπικά δεν πιστεύω ότι μπορεί 
να γίνει γέφυρα με αυτόν τον κύριο. Αν ενεργούσα σαν ιδιώτης, θα ενεργούσα με άλλα κριτήρια, 
στη προκειμένη περίπτωση επειδή θέλω να υποστηρίξω τα συμφέροντα του Δήμου και αυτών που 
με έστειλαν εδώ, εγώ θα κάνω ό,τι έκανα την προηγούμενη φορά, θα απέχω και θα καθίσω στο 
σαλονάκι όπως την προηγούμενη φορά. Αν χρειαστεί θα επανέλθω στη δευτερομιλία.  

 Βοργιαζίδης: Νομίζω ότι πρέπει να αποκωδικοποιήσουμε το τί συμβαίνει σχετικά με αυτό 
το θέμα. Ψήφιση ή μη του ΑΠΕ. Ας πούμε ότι σήμερα δεν ψηφίζεται ο ΑΠΕ, οποιοσδήποτε ΑΠΕ 
ασχέτως ποσού, τί σημαίνει αυτό; Σημαίνει ότι διαλύεται η σύμβαση, ο εργολάβος παίρνει κάποια 
αποζημίωση οριζόμενη εκ του νόμου, συν όλα όσα πράγματα έχει κάνει μέχρι τώρα και δεν έχει 
πληρωθεί. Το ακριβές ποσό δεν γνωρίζω, είναι διακόσιες ή διακόσιες πενήντα χιλιάδες ευρώ, 
πάντως είναι αυτής της τάξης μαζί με την αποζημίωση και βέβαια παίρνει πίσω και την εγγυητική 
του.  

Περίπτωση δεύτερη, ψηφίζεται ο ΑΠΕ ο συγκεκριμένος των 250.000,00€. Σημαίνει ότι 
εμείς αποδεχόμαστε ότι αυτό είναι το ύψος των χρημάτων τα οποία οφείλει να πάρει για τις 
εργασίες τις υπερσυμβατικές. Αυτός μπορεί να διεκδικήσει 900.000,00€ όπως είπε νωρίτερα ο 
Παύλος, δικαίωμά του είναι στα δικαστήρια να δει τί θα κάνει. Εφόσον ψηφιστεί αυτός ο ΑΠΕ, 
θα πρέπει να γίνει συμπληρωματική σύμβαση η οποία θα ελεγχθεί από το Ελεγκτικό Συνέδριο. Αν 
γίνει αποδεκτή η συμπληρωματική σύμβαση σημαίνει ότι θα προχωρήσει το έργο γιατί θα 
μπορέσει να γίνει αυτή η διαδικασία και από εκεί και πέρα αν ο εργολάβος είναι εντάξει στις 
υποχρεώσεις του θα συνεχίσει, αν δεν είναι για κάποιο α ή β λόγο θα κηρυχτεί έκπτωτος.  

Αν δεν περάσει αυτή η συμπληρωματική σύμβαση σημαίνει ότι θα υπάρχουν τα αίτια της 
διάλυσης προς όφελος του εργολάβου. Άρα κατ’ ουσία θα πάμε σ’ αυτό το πρώτο πρώιμο στάδιο 
το οποίο θα συμβεί αν δεν ψηφιστεί ο ΑΠΕ.  

Άρα θεωρώ ότι εμείς θα πρέπει να προσπαθήσουμε να περάσει αυτή η σύμβαση. Σέβομαι 
βέβαια αυτή την άποψη του κ.Παπαστεργίου ο οποίος λέει ότι μόνο με αίτημα του αναδόχου 
μπορεί να παραταθεί πέραν της οριακής προθεσμίας ο χρόνος περαίωσης του έργου, άρα αυτή τη 
στιγμή με όσα έχουμε δεδομένα θα πρέπει να τρέξουμε και να περάσουμε τη σύμβαση από το 
Ελεγκτικό πριν από τις 17/02/2014. Αν υπάρχει κάποια άλλη άποψη, που υπάρχουν κι άλλες 
απόψεις, δεν ξέρω ποια είναι η σωστή, δεν είμαι νομικός, μακάρι να μην ισχύει αυτό το πράγμα 
και να μην τίθεται θέμα παράτασης κατόπιν αιτήσεως του αναδόχου. Σε κάθε περίπτωση όμως 
εμείς θα πρέπει να το παλέψουμε αυτό και να δώσουμε μια ευκαιρία και στο έργο αλλά αν θέλετε 
και σε εμάς τους ίδιους. 

Καγκελίδης: Πρόεδρε οι θέσεις μου για το θέμα της γέφυρας είναι γνωστές και σ’ εσάς 
προσωπικά και κυρίως στην παράταξη την οποία εκλέχτηκα.  

Εδώ και χρόνια, πέρα από τις συσκέψεις τις οποίες ζητούσα, ευρείες συσκέψεις για να 
μάθουμε για το έργο, χαρακτηρίστηκα πολλές φορές απαισιόδοξος και Κασσάνδρα. Θα πω ότι 
λάθος εκτίμηση έγινε στην εκτίμηση τη δική μου από ορισμένους, εγώ δε θα πω ότι δικαιώνομαι, 
γιατί δε δικαιώνεσαι σε κάτι που έδωσε κάποιος μια δωρεά δυόμιση εκατομμυρίων και δεν 
ήμασταν ικανοί να τελειώσουμε αυτό το έργο.  

Για να μη μακρηγορήσω για όλη την ιστορία της γέφυρας, θα πω, τον Αύγουστο του 2013 
εστάλη ένα έγγραφο διαμαρτυρίας του κ.Δάσκαλου και δε θα αναφέρω, ούτε συνήγορός του 
είμαι, αλλά ήταν αυτός που ξεκίνησε το έργο το οποίο διαμαρτυρόταν και μάλιστα με 
χαρακτηρισμούς ότι βλάπτονται τα συμφέροντα ενός Δήμου, ευνοείται ο ανάδοχος και με 
στοιχεία τα οποία έβαζε οικονομικά, έβγαζε προς τη διευθύνουσα υπηρεσία, η οποία απάντησε με 
ένα έγγραφο ότι αυτό το έγγραφο πήγε, κοινοποιήθηκε και στο τεχνικό συμβούλιο που είναι ένα 
γνωμοδοτικό όργανο. Επί της ουσίας δεν τον απαντάνε, ούτε η διευθύνουσα υπηρεσία για τα 
σκεπτικά τα οποία ζητά, ο Δήμος θα ζητούσε αρκετές χιλιάδες ευρώ και εκείνα τα 479.000€ 
πηγαίνοντας στο τεχνικό συμβούλιο είπε ο κ.Λαζαρίδης ότι το τεχνικό συμβούλιο έλαβε υπόψη 
την επιστολή.  

Απάντηση δόθηκε στα επιχειρήματα; Όχι. Δεν όφειλε να απαντήσει η διευθύνουσα 
υπηρεσία η οποία ήταν ο κύριος αποδέκτης κι ο άλλος είναι γνωμοδοτικό όργανο και μπορούσαν 
να μη λάβουν υπόψη και τη γνωμοδότηση του τεχνικού συμβουλίου. Δεν το κάνανε, δεν 



απαντήθηκε και καθόμαστε γιατί η επιστολή μοιράστηκε και στους δημοτικούς συμβούλους σε 
μια συνεδρίαση, δηλαδή πριν την 11η Σεπτεμβρίου, είναι και μια σημαδιακή ημερομηνία αν 
θυμάμαι καλά με τους δίδυμους πύργους. Πριν την 11η Σεπτεμβρίου έκρουσε τον κώδωνα του 
κινδύνου και μας έλεγε τι πάτε να κάνετε, ζημιώνετε τα συμφέροντα, δεν το λάβαμε υπόψη κι 
ερχόμαστε 11 Σεπτεμβρίου και μετά από ορισμένους μήνες το οποίο ο εργολάβος θα πάρει 
δεκάδες, εκατοντάδες χιλιάδες ευρώ από τα Δικαστήρια, φτάσαμε σε ένα σημείο, να είχαμε μια 
έκπτωση του εργολάβου από τη διευθύνουσα που είναι αρμόδια και υπεύθυνη.  

Τί θα είχε ευθύνη το Δ.Σ. όταν η διευθύνουσα υπηρεσία, η αρμόδια υπηρεσία, η 
ανεξάρτητη υπηρεσία που δεν μπορεί από κανέναν να αμφισβητείται, αυτή είναι η υπηρεσία που 
βγάζει έκπτωτους, αυτή είναι που ρίχνει ρήτρες, αυτή είναι η αρμόδια, εμείς αποφασίσαμε και 
είπαμε με μια γνωμοδότηση ενός νομικού ότι δεν ευσταθεί η έκπτωση και χάσαμε το επιχείρημα 
της κατάπτωσης της εγγυητικής επιστολής των 600.000,00€.  

Φυσικά αυτή η διαδικασία, αν χάθηκαν υπαιτιότητά μας, θα βρεθεί μια δικαιοσύνη η 
οποία ξεκίνησε τις καταθέσεις και μάλιστα ανωμοτί, άρα θα επιρρίψει κάποιους καταλογισμούς 
αύριο μεθαύριο κι αν είμαι κι εγώ μέσα σ’ αυτούς που θα κριθώ ως φταίχτης, ναι να με 
καταλογίσουν κι εμένα ότι κι εγώ ήμουν από αυτούς οι οποίοι δεν ενήργησαν σωστά να γίνει αυτή 
η γέφυρα.  

Δε λάβαμε το έγγραφο, δε δεχτήκαμε την έκπτωση (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή 
μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας)τότε οι γείτονες εκεί μας περιπαίζανε ότι δε 
δουλεύουν εκεί μέσα και δίναμε τις παρατάσεις, τις δώσαμε, καλή τη πίστη να τελειώσει ο 
εργολάβος, δεν το έκανε και φτάσαμε σε ένα σημείο να λέμε τώρα ότι δεν υπάρχει αδιέξοδο, εγώ 
σας λέω ότι υπάρχει αδιέξοδο το οποίο δεν οδηγεί σε λύση, είτε το ναι είτε το όχι είναι το ίδιο 
πράγμα, ζημιώνει και θα ζημιώσει ο Δήμος.  

Άρα, ή πρέπει ο ΑΠΕ να είναι μηδενικός, να πάει η υπηρεσία να μας φέρει ότι έκανε 
λάθος, δεν εξέτασε το έγγραφο όπου λέει ότι πρέπει να πάρουμε πίσω, να φέρει μηδενικό ΑΠΕ, 
να ξανασυζητήσουμε εδώ μέσα, να πάρουμε λίγο αντίστροφα την υπόθεση, διαφορετικά και στις 
δυο περιπτώσεις θα ζημιώσει ο Δήμος κι έχω πει χαρακτηριστικά ότι μπορεί ο πρωτομάστορας 
στης Άρτας το γεφύρι να θυσίασε τη γυναίκα του γιατί δεν ήθελε να θυσιάσει οτιδήποτε, όπως 
λέει και το ποντιακό άσμα: «Δεν μπορώ να σε δώσω τον πατέρα μου, το γιο μου, τη μάνα μου, 
την κόρη μου αλλά γυναίκα θα βρω» και ρωτούμενος είπα ότι μπορεί εκείνος να θυσίασε τη 
γυναίκα του, εμείς θα θυσιάσουμε τα χρήματα του Δήμου κι έχω πει και τη Δήμαρχο σε 
προσύσκεψη να γίνει Ε.Δ.Ε., από πρόσωπα, από υπηρεσία όχι του Δήμου, από την περιφέρεια και 
να δούμε τί έφταιξε. Κάποιοι πρέπει να φταίνε εδώ που φτάσαμε μετά από τόσα χρόνια για μια 
δωρεά που γίνεται αποτροπή στον κάθε ένα να μας δώσει ούτε τη γρίπη του. Δηλαδή ποιος θα μας 
δωρίσει κάποια λεφτά όταν λέει, «αφιλότιμοι, πήρατε τα λεφτά και δεν μπορέσατε να κάνετε τη 
γέφυρα», ποιος φταίει; Κάποιοι φταίνε, άρα πρέπει να γίνει Ε.Δ.Ε. κατά την άποψή μου και εγώ, 
θα με συγχωρέσει το προεδρείο, όπως έκανα και τις προηγούμενες φορές και θεωρήθηκα ότι 
αράζω στο σαλόνι ή πηγαίνω στην τουαλέτα, θα αποχωρήσω από τη συνέχιση της συζήτησης και 
θα καθίσω πίσω.  

 Νεστορόπουλος: Τί να πω Πρόεδρε; Εμείς σας τα λέμε εδώ και τρία χρόνια, εσείς δεν 
ακούτε κανένα.  

Εκ του αποτελέσματος κύριοι είστε κατώτεροι των περιστάσεων, δυστυχώς. Είναι λυπηρό 
να δεχόμαστε μια δωρεά τρία εκατομμύρια και να μην μπορούμε να τα αξιοποιήσουμε από λάθη 
συνεχόμενα.  

Ακούμε σήμερα συμβούλους της πλειοψηφίας να κατακεραυνώνουν στην κυριολεξία το 
τεχνικό team και τη Δήμαρχο. Είναι κρίμα, τί να πρωτοθυμηθούμε; Δώσαμε δύο παρατάσεις, στην 
αρχή συναινέσαμε κι εμείς, λέμε ναι, αλλά μετά είδαμε και αντιληφθήκαμε ότι ο εργολάβος δε 
θέλει να προχωρήσει το έργο.  

Ένας άνθρωπος όταν θέλει να κάνει ένα έργο και το βλέπουμε σε άλλα έργα, δουλεύει, 
αυτός άλλωστε διέδιδε από την πρώτη στιγμή ότι εγώ θα τους πάρω ένα εκατομμύριο και λέχτηκε 
σε προηγούμενο συμβούλιο εδώ μέσα, θα τους πάρω ένα εκατομμύριο ακόμη έλεγε. Ξεκινήσαμε 
φτάσαμε που φτάσαμε, έκανε αιτήσεις για διάλυση σύμβασης ο ίδιος, τον απορρίψαμε, τον 
κηρύξαμε έκπτωτο, μας είπε η Περιφέρεια, όχι δεν είναι σωστή αυτή η διαδικασία, προσφυγές 
εδώ εκεί, ενστάσεις επί ενστάσεων. Βγήκε πρώτος ΑΠΕ πέντε χιλιάρικα, έξι χιλιάρικα, κάνει 
αίτηση-ένσταση, το δέχεται η Περιφέρεια, ξαναβγάζει μετά ένα άλλο που το είπα και την 



προηγούμενη φορά κ.Λαζαρίδη (είμαι λίγο άρρωστος και δεν μπορώ να φωνάζω πολύ) 
συζητήθηκε ένα θέμα για το συγκεκριμένο επί ενστάσεως αναδόχου, το έργο κατασκευή γέφυρας 
αφων Κούσιου κατά το 5ο ΑΠΕ και το πρακτικό επιτροπής εξακρίβωσης κόστους που τελικά 
έβγαινε 85.000€, το ξαναείπα αυτό. Αυτό δεν ξέρω πώς έφυγε από τη μέση, η ανωτέρω διαφορά 
λέει στα κιλά του δικτυώματος οδηγεί σε προσαύξηση της αρχικά ενσωματούμενης στον ΑΠΕ 
δαπάνης που ανέρχεται στο ποσό των 85.000€, δηλαδή τα πέντε μετά από την ένσταση έγιναν 
ογδόντα πέντε, μετά γίνανε τετρακόσια εβδομήντα οκτώ, μετά ήρθαν στο τεχνικό συμβούλιο 
γίνανε τελικά διακόσια σαράντα οκτώ και σήμερα φτάσαμε αγαπητέ μου κ.Μαυροκεφαλίδη στη 
δυσάρεστη θέση που έχουμε δώσει όλες πλέον τις προθεσμίες και την οριακή προθεσμία και λέμε 
τώρα τι κάνουμε.  

Εσείς της πλειοψηφίας αγαπητοί συνάδελφοι είστε υποχρεωμένοι να ψηφίσετε να 
πληρωθεί ο ΑΠΕ και να περισώσετε ακόμα ότι μπορείτε να περισώσετε, έχετε υποχρέωση, αφού 
κάνατε που κάνατε μέχρι τώρα, ψηφίσατε, εμείς θα σας βοηθήσουμε, θα απέχουμε, για να μπορεί 
να περάσει η απόφαση κι εσείς έχετε υποχρέωση να ψηφίσετε τον ΑΠΕ για να αναλάβετε τις 
ευθύνες που έχετε μέχρι τώρα για να είναι το κόστος και η ζημιά μικρότερη για το Δήμο, γιατί θα 
έχουμε τη διάλυση σύμβασης, θα έχουμε διαφυγόντα κέρδη, θα έχουμε την εκκαθάριση του έργου 
και θα πάμε στο δεύτερο και στον τρίτο ανάδοχο να δώσουμε το έργο κι αν και εκεί δεν ευοδωθεί 
μετά θα πάμε σε καινούργια διακήρυξη ή σε απευθείας όπως θέλετε αν σας δίνει το δικαίωμα 
αυτό ο νόμος, ή να ξαναπροκηρύξετε το έργο. Λυπάμαι όμως γιατί φτάσαμε Δήμαρχε στο σημείο 
αυτό να μας έχουν δώσει χρήματα και να μην μπορούμε να τα αξιοποιήσουμε, είναι λυπηρό, είναι 
κρίμα για τον τόπο κρίμα και για όλους μας.  

Δήμαρχος: Να πω δυο κουβέντες μόνο και να ευχαριστήσω τον κ.Νεστορόπουλο που 
συνέβαλε στο να μας δώσουν αυτά τα χρήματα  και γι’ αυτό δείχνει και τόσο μεγάλο ενδιαφέρον.  

Δε θα σταθώ όμως στα προσωπικά, γιατί όπως ειπώθηκε σας άκουσα όλους με προσοχή, 
παίζονται πολλά λεφτά, αλλά πάνω από όλα δεν είναι τα λεφτά, είναι η τεράστια ευθύνη όλων μας 
και η δική μου που δεν ψηφίζω και η δική σας που ψηφίζετε για τη δωρεά και γι’ αυτό 
φαντάζομαι, αυτή η τεράστια ευθύνη, μας φέρνει σ’ αυτή την κατάσταση και μας ταλανίζει. 
Χτυπάς τον εργολάβο, το ακούσατε πριν, σε πάει στο δικαστήριο και σου ζητάει πεντακόσιες 
χιλιάδες και δεν το είπα εγώ, το είπε ο κ.Αγγέλογλου και θα σας πω ξεκάθαρα μια κουβέντα όπως 
τη νοιώθω αυτή τη στιγμή. Μακάρι να μπορούσαμε να τον διώξουμε έτσι απλά παρότι κάποιοι 
ισχυρίζονται ότι είναι εξαιρετικός γιατί έκανε το δρόμο Φυτειά-Αρκοχώρι. Θαρρείς και είναι το 
ίδιο.  

Μακάρι να μπορούσαμε να τον διώξουμε έτσι απλά, επειδή θα είναι με υπαιτιότητα δική 
μας η λύση της σύμβασης, χωρίς να μας ζητάει υπέρογκα ποσά. Υπάρχουν διλήμματα, υπάρχουν 
ζητήματα, γιατί το πιο απλό θα ήταν να φύγει, να αλλάξει η μελέτη όπως θέλουν όλοι οι 
υπόλοιποι και να τελειώσει γρήγορα, το πιο απλό, αλλά είναι τόσο απλό; Φαίνεται αλλά δεν είναι.  

Θυμάστε ότι πήραμε έναν δικηγόρο από την Αθήνα, ειδικό στα δημόσια έργα, απολύτως 
εξειδικευμένο, από τους λίγους στην Ελλάδα. Ήρθε εδώ, ήρθε κι ο μελετητής, ήταν παρόντες ο 
πρώην αντιδήμαρχος κ.Δάσκαλος και ο νυν ο κ.Λαζαρίδης, γιατί είναι ένα έργο που έχει συνέχεια. 
Ήταν παρών ο δικηγόρος του Δήμου, ήταν ο ίδιος ο δωρητής και ο δικηγόρος του δωρητή, ήταν η 
διαχειριστική επιτροπή, ήμουν κι εγώ παρούσα και δεν ξέρω αν ξεχνώ κάποιον.  

Ήταν μια μεγάλη σύσκεψη με έναν μεγάλο καημό και μια διάθεση να το λύσουμε εκείνη 
τη στιγμή και να λυθεί το θέμα των διαδικαστικών, έχουμε ένα μπούσουλα, γιατί αυτή η τεράστια 
ευθύνη τους βαραίνει όλους.  

Κατέληξαν λοιπόν ομόφωνα, σας είπα ποιοι ήταν παρόντες, σε ένα τρόπο και σε μια 
διαδικασία και σε ένα χειρισμό του ζητήματος. Τώρα, πέρασε ένα διάστημα, βέβαια εδώ 
εμπλέκονται κι άλλοι, εμπλέκεται η επιτροπή της Περιφέρειας η οποία πάντοτε είναι θετική υπέρ 
του εργολάβου και μία και δύο και τρείς φορές, να το πούμε.  

Προχθές έλαβα το e-mail του συναδέλφου, του Δημήτρη Δάσκαλου που έλεγε άλλα 
πράγματα από την κοινή απόφαση που είχε παρθεί. Ειλικρινά δεν ξέρω ποιο είναι το σωστό και 
ποιο το λάθος. Τεχνικός δεν είμαι, δικηγόρος δεν είμαι και γι’ αυτό ακριβώς όπως πιστεύω ότι 
πρέπει να κάνω, θεωρώ ότι η συζήτηση και η σοβαρή ενασχόληση σε αντιπροσωπευτικές 
συσκέψεις όλων των ειδικότερων από εμένα, θα μπορεί να δώσει το δρόμο, ώστε και εσείς να 
είστε σε μια όχι δυσμενή θέση όταν ψηφίζετε, γιατί είναι ζήτημα. Είχε λάθος το αποτέλεσμα της 



σύσκεψης; Είχε λάθος το περιφερειακό συμβούλιο; Είχε λάθος ο Δημήτρης; Δεν ξέρω, εγώ βάζω 
ερωτήματα, σας λέω τί έγινε και σας αναφέρω μια διαδικασία.  

Όπως και να ψηφίσετε, σας το είπα και στα προ ημερησίας, εγώ πιστεύω ότι έχει αρχίσει η 
αντίστροφη μέτρηση και αυτό είναι καλό για το έργο, δεν υπάρχουν άλλοι δρόμοι. Βέβαια 
επιτρέψτε μου να πω κάτι όπως το νοιώθω, γιατί στη ζωή μου κι όσες φορές ψήφιζα κι έκανα 
αρκετά χρόνια σύμβουλος, έκανα δυο τετραετίες σύμβουλος, η αποχή δεν είναι σοβαρή στάση και 
το λέω με την έννοια που του δίνω, είσαι εδώ εκλεγμένος, ο καθένας είναι εκλεγμένος για να 
αποφασίζει ναι ή όχι για το πώς θα προχωρήσουν τα θέματα και υπάρχει ένα θέμα κορυφαίο στο 
οποίο πρέπει να ψηφίσεις ναι ή όχι. Να μην υπεκφεύγεις γιατί είναι κορυφαίο, ακριβώς όπως είπε 
ο κ.Νεστορόπουλος.  

Θεωρώ ότι μεγάλο μέρος των καθυστερήσεων και ξέρω πολύ καλά τι λέω, εκτός των 
άλλων, οφείλεται στην ευθυνοφοβία και τη διασπορά φόβου. Δεν έχω να πω τίποτε άλλο, είμαστε 
σε πολύ κομβικό σημείο σε σχέση με την εξέλιξη αυτής της απόφασης, που επίσης πιστεύω και 
μετά από όσα άκουσα σε όλες τις συζητήσεις που έγιναν με τους κατεξοχήν αρμόδιους και 
εμπειρότερους και έμπειρους ότι πλέον εξαντλούνται κάποια πράγματα και φτάνουμε σε ένα 
επιθυμητό αποτέλεσμα για να έχουμε μια εκκίνηση.  

Ασλάνογλου: Δεν έχω πρόβλημα στο αν θα ψηφίσω υπέρ ή όχι, κι εγώ είμαι υπέρ του υπέρ 
ή του κατά, θα ήθελα όμως ως οικονομολόγος να μάθω ποια είναι η πιο δυσμενής απόφαση, 
δηλαδή ποια είναι η πιο δυσμενής εξέλιξη για τα δεδομένα που υπάρχουν μέχρι στιγμής, ώστε να 
ψηφίσω εναντίον της. Οικονομικά δυσμενής, δε με ενδιαφέρουν οι χρόνοι πια, το αν θα γίνει η 
γέφυρα δηλαδή και σε ποιούς χρόνους, με ενδιαφέρει να ψηφίσω υπέρ της πιο ευμενούς 
οικονομικά λύσης όσον αφορά τη γέφυρα, τί δε θα επιβαρύνει δηλαδή οικονομικά το Δήμο, 
μπορεί να το αναλύσει κάποιος αυτό; Οφείλουμε να δούμε και με μια τέτοια άποψη. Νομίζω πως 
έχω ολοκληρώσει. Είμαι υπέρ της λύσης που συμφέρει οικονομικά στο Δήμο πια. Δε με 
ενδιαφέρουν οι χρόνοι, δε με ενδιαφέρει καν αν θα κτιστεί η γέφυρα ή όχι αυτή τη στιγμή, ποιος 
μπορεί να μου το πει αυτό δηλαδή ή να μου φέρει τα οικονομικά δεδομένα, υπάρχει κάποιος;  

Πρόεδρος: Μετά και την τοποθέτηση της Δημάρχου, είναι κορυφαίο το ζήτημα, το να πεις 
ένα ναι ή ένα όχι, είναι κορυφαίο Δήμαρχε. Αλλά για το αν φτάσαμε σ’ αυτό το σημείο να μιλάμε 
για καταληκτικές ημερομηνίες και να μας απαντά στη γνωμοδότησή του ο νομικός σύμβουλος ότι 
δεν μπορώ να σας απαντήσω ότι έχετε περιθώρια να τελειώσετε τις διαδικασίες, δεν ευθύνομαι 
εγώ, είναι προφανές ότι δεν ευθύνονται οι περισσότεροι από εμάς, είναι πολύ απλά να το λέτε μια 
και δεν ψηφίζετε το ναι ή το όχι, από την άλλη μεριά όμως ασφαλώς και η νομική γνωμοδότηση 
λέει: ρυθμίζονται θέματα σχετικά με την έκπτωση του αναδόχου και τη διάλυση της εργολαβίας. 
Έκπτωση και διάλυση, δυο πράγματα μπορεί να συμβούν που συνιστούν διαφόρους μεταξύ τους 
τρόπους λύσης της εργολαβίας, είναι τελείως διαφορετικά πράγματα, εφόσον στην έκπτωση του 
αναδόχου την πρωτοβουλία την έχει μόνο ο κύριος του έργου, ο Δήμος αν τον κηρύξει έκπτωτο, 
άρα το παιχνίδι το κάνει ο Δήμος, δεν το κάνει ο εργολάβος, στην έκπτωση. Στη διάλυση της 
σύμβασης την πρωτοβουλία έχει μεταξύ άλλων και ο ανάδοχος του έργου, την επόμενη μέρα της 
διάλυσης ο ανάδοχος μπορεί να βγει και να ζητά λαγούς με πετραχήλια, γιατί διαλύθηκε η 
σύμβαση και έχει την πρωτοβουλία των κινήσεων, φεύγει από το έργο και τελειώνει η ιστορία. 
Αυτό είναι φοβερό το δίλημμα πράγματι που πρέπει να αποφασίσει κανείς και έχοντας αυτά τα 
διλήμματα και απαντώ και έμμεσα στον κΜελιόπουλο που ρώτησε, ναι πραγματικά δεν ξέρω τι 
να ψηφίσω, έχω δίλλημα. Γιατί κύριοι μας οδηγήσατε στην εξάντληση αυτών των προθεσμιών, να 
μην προλαβαίνουμε τη διαδικασία της έκπτωσης και να λέμε θα δώσουμε, δε θα δώσουμε 
παράταση; Θα εγκριθεί, δε θα εγκριθεί; Σ’ αυτό έχετε ευθύνη κ.Λαζαρίδη. Μέχρι που να σας 
ακούσω και στη δευτερολογία σας, θα σκεφτώ πραγματικά τι θα ψηφίσω.  

Λαζαρίδης: Πρόεδρε κάποιοι αψηφούν, κάποιοι ξεχνάν, γιατί δεν έχουν ισχυρή μνήμη και 
κάποιοι δε θέλουν να θυμούνται, όπως ίσως κι εσείς, κάπου είστε σε ένα από αυτά τα τρία, το ότι 
βρεθήκαμε εδώ γιατί σε όποια προσφυγή έκανε ο ανάδοχος επικαλούμενος ελλείψεις της μελέτης, 
δικαιώθηκε, αυτό να θυμάστε, το καταλαβαίνετε αυτό; Σε ό,τι κι αν κάναμε εμείς, η προσφυγή 
που ακολουθούσε τον δικαίωνε από τα ανώτερα, ανώτατα θα έλεγα τεχνικά συμβούλια, τους 
συμβούλους του γενικού γραμματέα. Γι’ αυτό βρισκόμαστε εδώ, αναρωτιέστε ακόμα; Κακώς. Δεν 
παρακολουθείτε το έργο φαίνεται κι εσείς και ο όποιος άλλος, γι’ αυτό έχω τρεις εκδοχές: 
αψήφιση, είτε ξέχασαν, είτε δε θέλουν να θυμούνται. Γι’ αυτό βρισκόμαστε εδώ, είναι ξεκάθαρο. 
Ανατρέξτε να δείτε γιατί, γιατί έχουμε τρία χρόνια και ταλαιπωρούμαστε; Γιατί μας παίζει, κάπου 



στηρίζεται και μας παίζει, σε ό,τι αποφάσεις έχουμε πάρει, δικαιώθηκε. Έχουμε αποφάσεις 
γενικού γραμματέα οι οποίες μέχρι να εκδικαστούν οι προσφυγές που κάναμε σαφώς στα 
Δικαστήρια, αποτελούν θέσφατα, αυτές ακολουθούμε. 

Αγγέλογλου: Την ερώτησή μου περί αγωγής τη χαρακτηρίσατε εκτός θέματος,  ωστόσο ο 
συνάδελφός σας ο κ.Λαζαρίδης, σας διέψευσε. Λογικά λοιπόν αν είναι κάποιος εκτός θέματος 
είστε εσείς, αλλά τέλος πάντων ας προχωρούμε εμπρός, ο κ.Λαζαρίδης μάλλον είναι μεγάθυμος.  

Και εκτός από εκτός θέματος είστε και εκτός ηχοχρώματος, σας κάνει συνέχεια εντύπωση 
η κατάληξη του επιθέτου μου, άλλοτε την καταπίνετε και άλλοτε την υπερτονίζετε. Πιστεύω όμως 
ότι το αξιότιμο και εντιμότατο Δ.Σ. έχει ήδη συνειδητοποιήσει και ενδεχομένως κατανοήσει τον 
ιδιότυπο αυτό ονοματολογικό ρατσισμό σας και όπως δε σας ακολούθησε στην πλειονότητά του 
στις εξάρσεις σας, έτσι και τώρα θα δείξει συνετή κατανόηση και μεγαθυμία.  

Άλλωστε Πρόεδρε και το δικό σας επώνυμο είναι επιλήψιμο κατ’ αυτή την έννοια, το 
πρώτο συνθετικό του στα εβραϊκά σημαίνει προσκυνητής, μη σας ξενίζει λοιπόν η κατάληξη του 
ονόματος του δικού μου, θα έπρεπε να σας είναι εντελώς οικείο γιατί το δεχτήκατε 
συνυπογράφοντας τις καταστατικές σας αρχές της παράταξής σας με πρώτο το επώνυμο της 
επικεφαλής σας κι εκεί δεν είδα να σας ξενίζει το πρώτο συνθετικό του ονόματός της που είναι 
τουρκογενές, σημαίνει όμως ο άνθρωπος που βραδυπορεί, επομένως δεν μπορώ να καταλάβω 
γιατί τόση εμπάθεια εναντίον μου; Το δικό μου επώνυμο τουλάχιστον έχει ελληνικότατο πρώτο 
συνθετικό.  

Πρόεδρος: Θιχτήκατε εσείς; Δε θίχτηκα εγώ, Γιατί προφανώς δεν εννοούσα καθόλου, εν 
πάση περιπτώσει δεν αναφέρομαι. Προχωράμε παρακάτω. 

Παυλίδης: Πρόεδρε μέχρι σήμερα έχουμε φτάσει σε ένα σημείο γιατί πέρα από τις 
προσπάθειες που κατέβαλαν οι άνθρωποι που ασχολήθηκαν με το θέμα αποδείχτηκε ότι ο 
εργολάβος ήταν αναξιόπιστος. Από αυτά που λέγονται είτε είπε ο κ.Τσιούντας πριν είτε είπε ο 
κ.Λαζαρίδης ότι τον έκανε αγωγή, είτε κάτω οι επιτροπές που ψηφίζουν  πεντακόσια κι αυτός 
θέλει εννιακόσια, ήρθε εδώ στο Δ.Σ. μας είπε ότι θα γίνει. Πόσος καιρός πέρασε από τότε; Άρα 
μιλάμε για έναν άνθρωπο αναξιόπιστο. Καλούμαστε σήμερα αυτόν τον άνθρωπο να τον δώσουμε 
248.000€ και με χαρά κι αναρωτιόμαστε για τις προθυμίες, αλλά άκουσα πριν τον κ.Βοργιαζίδη 
τον αντιδήμαρχο, να λέει ότι αν φύγει θα πάρει αποζημίωση 250.000€. Δηλαδή αυτά που θα του 
δώσουμε είναι ίδια με την αποζημίωση; Γιατί δεν ξέρουμε εδώ ακούγονται από ειδικούς ότι αν τα 
μηχανήματα μένουν, αν αυτός έκανε άλλα πράγματα… Ρώτησε πάρα πολύ καλά ο κ.Ασλάνογλου, 
γιατί φτάνουμε τρεισήμισι χρόνια να έχουμε διλήμματα και περιμένουμε απαντήσεις σοβαρές να 
πούμε γιατί είναι όντως το δίλημμα τι γίνεται; Είναι σημαντικό, έγινε μια δωρεά και θέλουμε να 
αποφασίσουμε.  Τελικά είναι 250.000€ αν φύγει; Γιατί αν είναι 250.000€ να του δώσει ο Δήμος, 
είναι αυτά του ΑΠΕ.  

Αναρωτιόμαστε και κάποια πράγματα, ποιά; Το ελεγκτικό, που λέμε θα το στείλουμε στο 
ελεγκτικό κι αποφασίσει νομιμότητα, εντάξει, να σας πω κάτι; Συμβάσεις κάνω κι εγώ στη 
δουλειά μου κι όταν στέλνω στο ελεγκτικό κάνουν και τρεις και τέσσερεις μήνες, όσο και να 
τρέξει, δε διασφαλίζει ότι αύριο θα σου βγάλει απόφαση κι επειδή ακούγονται κι άλλα, ότι 
χρειάζονται προθεσμίες δέκα ημερών κι επειδή κι ο δικηγόρος λέει από αυτόν εξαρτιόμαστε, 
πέρασαν τρεισήμισι χρόνια και εξαρτιόμαστε από αυτόν αν θα ζητήσει παράταση.  Αν δε ζητήσει; 
Του δώσαμε τα 248.000€ κι έφυγε; Αν δε ζητήσει; Έτσι λέει ο δικηγόρος, να ψηφίσουμε 
248.000€, δεν του τα δίνουμε, δε ζητάει παράταση, τί κάνουμε;  

Εδώ ήρθε γιατί ακούμε διάφορα. Εγώ βλέπω ότι ο νόμος έχει παράθυρα, τρύπες, πάνε οι 
τεχνικοί κάνουν επιτροπές και τα 478.000€ ήρθαν εδώ σ’ αυτό το συμβούλιο κι εμείς 
αποφασίσαμε πάντε πίσω και φέρτε ένα άλλο κι έφεραν, εμείς το κάναμε. Σήμερα γιατί δεν 
μπορούμε να πάνε πίσω και να φέρουν μηδενικό ΑΠΕ; Γιατί; Εμείς δεν το κάναμε την 
προηγούμενη φορά; Εμείς δεν εποπτεύουμε το έργο; Αποφασίζουν οι μηχανικοί, ο 
περιφερειάρχης, ό,τι θέλουν.  

Εμείς δεν το φέραμε  το 478.000€ να πάει πίσω, να πούμε 248.000€ γιατί ένας Δάσκαλος 
έκανε κάτι; Εμείς δεν μπορούμε να πούμε γύρνα το πίσω ας είναι μηδέν; Γιατί πρέπει να μας 
πάρει 248.000€ και να μη μείνει στο έργο; Ερωτήματα. Επειδή δεν ξέρω, παίζονται λεφτά; 
Υπάρχουν ζητήματα, σίγουρα.  

Αν αναρωτιέσαι Δήμαρχε κι εσύ, εμείς τί πρέπει να κάνουμε; Δηλαδή λες ποιος έχει 
λάθος, δεν ξέρεις, έτσι είπες στην κατάθεσή σου, συγγνώμη που σε μιλώ στον ενικό. Εμείς 



σεβόμαστε ότι έχετε έναν προβληματισμό, εμείς αύριο που θα κληθούμε, αν έχετε εσείς 
ερωτήματα εμείς τί πρέπει να κάνουμε; Είπατε έχω κι εγώ ερωτήματα βάση όλων αυτών, ποιος 
έχει λάθος δε γνωρίζουμε ακόμη, εσείς το είπατε, είμαστε σε κομβικό σημείο, το αναγνωρίζουμε 
κι εμείς και θέλουμε να βοηθήσουμε. Βλέπουμε ότι όταν αυτός προσέφυγε σε τεχνικές επιτροπές, 
δικαιώθηκε. Εμείς δηλαδή δεν μπορούσαμε να προσφύγουμε κάπου; Πέρασε αρκετό χρονικό 
διάστημα, γιατί ήρθε από την υπηρεσία μηδενικός ΑΠΕ να τον διώξουμε και δεν το κάναμε. Όχι;  

Το τελευταίο που ήθελα να πω, εγώ και στο προηγούμενο συμβούλιο ψήφισα αποχή για 
τον εργολάβο και μόνο ότι είναι αναξιόπιστος, γιατί ήρθε εδώ μας είπε θα γίνει. Επειδή άκουσα 
ότι είμαστε ναι και όχι και υπεκφεύγεις κλπ, ούτε φταίνε πάντα όλοι οι άλλοι, σας παρακαλώ 
πολύ, δεχόμαστε όταν φταίμε, οκτώ χρόνια λέμε και ναι και όχι, είμαστε εδώ να λέμε την άποψή 
μας, ούτε ευθυνοφοβία υπάρχει, ούτε διασπορά φόβου, ούτε φοβόμαστε κανέναν, ούτε θα με 
προσλάβουν, ούτε θα με απολύσουν στη δουλειά μου. Δε θέλω να ακούω προσβολές γιατί για 
εμένα ότι υπεκφεύγω με την αποχή είναι προσβολή, απλά όταν φτάνω σε ερωτηματικά τέτοια δε 
θέλω να έχω ιδιαίτερο πρόβλημα στη δουλειά μου, γιατί αύριο θα έχει πρόβλημα ολόκληρη η 
δουλειά μου και επιτέλους τρεισήμισι χρόνια τους χειρισμούς δεν τους έκανα εγώ, εγώ καλούμαι 
να αποφασίσω. Έχοντας άποψη με σοβαρότητα, θα απέχω και δεν υπεκφεύγω και δεν φταιν οι 
άλλοι.  

Απείχα στο προηγούμενο, έχω τα ίδια ερωτήματα, ορίστε ρωτάω, απάντηση, ψηφίζουμε 
248.000€, εξαρτιόμαστε από αυτόν από την ημερομηνία αν θα κάνει παράταση, αλλιώς μπορεί να 
τη διαλύσει πάλι; ναι ή όχι;  

Λαζαρίδης: Θα απέχεις ούτως ή άλλως;  
Παυλίδης: Σε ενδιαφέρει τι θα ψηφίσω;  
Λαζαρίδης: Το ποσό της συμπληρωματικής σύμβασης αυτό των 248.000€ θα το πάρει 

εφόσον υλοποιήσει το έργο, δεν το παίρνει προκαταβολικά.  
Δεύτερον, γιατί άλλαξε. Ήρθε ένας ΑΠΕ από την τεχνική υπηρεσία μετά από απόφαση του 

Γ.Γ. της Αποκεντρωμένης Διοίκησης της τάξης των 500.000€. Το στείλαμε στο τεχνικό 
συμβούλιο, γύρισε 248.000€ και παραγγείλαμε στην τεχνική υπηρεσία να το κάνει έτσι. Δεν το 
παραγγείλαμε εμείς 248.000€, μας ήρθε η εισήγηση για τόσο και τους είπαμε κάντε το. Οπότε δεν 
μπορούμε να κάνουμε κάτι για μηδέν, δε γίνεται. Μας ήρθε εισήγηση τεχνικού συμβουλίου για 
248.000€ ακριβώς και τρίτον ο 1ος ΑΠΕ δεν ήταν μηδενικός, ήταν της τάξεως των 5.000€, έγινε 
αυτό που έλεγα πριν, έγινε προσφυγή κατά του 1ου ΑΠΕ κι έφτασε το πράγμα εδώ, από τεχνικά 
συμβούλια. Ο 1ος ΑΠΕ της τεχνικής υπηρεσίας ήταν 5.000€ όταν είχαμε την πρώτη απόφαση του 
Γ.Γ. που έλεγε βγάλτε τη διαφορά, βγάλαμε 5.000€ και γύρισε και έφτασε τώρα να γίνει αυτός 
που έγινε, ο οποίος για να πληρωθεί πρέπει να υλοποιηθεί.  

Βοργιαζίδης: Καταρχήν επειδή έχει γίνει κάποια παρανόηση, δε μίλησα για αποζημίωση 
της τάξης των 250.000€. Είπα ότι όπως μας τα έχουν πει με το 5% του υπολειπομένου ποσού, 
μιλάμε για μια αποζημίωση της τάξης των 50.000€ συν εργασίες που έχει κάνει, τις οποίες 
υπολογίζονται, άλλος λέει ότι είναι 150.000€, άλλος 200.000€, δεν είναι αποζημίωση αυτή, είναι 
για εργασίες που έχει κάνει. Ακούστηκαν για τα γνωμοδοτικά όργανα ότι αυτά απλά 
γνωμοδοτούν. Πράγματι γνωμοδοτούν αλλά είναι οι τεχνικοί σύμβουλοι της πολιτείας, δεν 
υπάρχουν άλλα, αυτά είναι, αυτά βοηθούν το Γ.Γ. της Περιφέρειας να πάρει την όποια απόφαση, 
δεν υπάρχουν άλλα όργανα, δεν είναι αποφασιστικά αλλά αυτός είναι ο ρόλος τους. Το αν θα 
πάρει ο εργολάβος την όποια αποζημίωση για αυτό θα αποφανθούν τα δικαστήρια. Τα δικαστήρια 
προφανώς ο εργολάβος θα θέλει να στηριχτούν στις όποιες αποφάσεις των συμβουλίων δημοσίων 
έργων, έστω αυτών των γνωμοδοτικών, για εμάς είναι απευκταίο βέβαια αλλά έτσι θα είναι. (Στο 
σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας) και δεν έχουμε 
τίποτε άλλο να κάνουμε, όντως μπορεί να συμβεί.  

Πάντως σήμερα οφείλουμε να μην τον αφήσουμε να φύγει.  
Νεστορόπουλος: Θέλω λίγο να προσθέσω και να πω, αν ψηφιστεί ο ΑΠΕ και βέβαια και η 

δεύτερη συμπληρωματική σύμβαση, σε προηγούμενα Δημοτικά Συμβούλια δεν πρόεκυπτε αν 
ήταν, για να γίνει μια συμπληρωματική σύμβαση και για να πληρωθεί πληρώνεται από τα 
απρόβλεπτα. Τα απρόβλεπτα τα έχει απορροφήσει όλα ο εργολάβος δυστυχώς, με τον έναν τρόπο 
ή με τον άλλον, έχει πάρει ένα εκατομμύριο και κάτι ψιλά μέχρι τώρα για το έργο.  

Για να γίνει η δεύτερη συμπληρωματική σύμβαση δεν υπάρχουν χρήματα στα 
απρόβλεπτα, θα πρέπει τα χρήματα αυτά για να τα πάρει ο εργολάβος και να υπογραφτεί η 



δεύτερη συμπληρωματική σύμβαση, θα πρέπει να υπάρχει απρόβλεπτο γεγονός, εγώ εδώ δε 
βλέπω απρόβλεπτο γεγονός για το έργο, αλλά υπάρχει όπως είπε κι ο κ.Λαζαρίδης, αστοχία της 
μελέτης. Αστοχία της μελέτης δε θεωρείται απρόβλεπτο γεγονός, αυτό υπονοήσατε. Ήταν 
αστοχία της μελέτης Πρόεδρε, γι’ αυτό φτάσαμε εδώ που φτάσαμε, γιατί βρήκε κάποιο αδύνατο 
σημείο ο ανάδοχος ο εργολάβος και πάτησε εκεί και πιστεύω ότι το ελεγκτικό συνέδριο που θα 
πάει στην Αθήνα, δε θα εγκρίνει τη δεύτερη συμπληρωματική σύμβαση.  

Μακάρι να την εγκρίνει, θέλω να πιστεύω ότι δε θα την ψηφίσει γιατί δυστυχώς αυτή η 
δημοτική αρχή δεν κάνει μελέτες σύμφωνα με τον νόμο,  με τον 3316 των μελετών, όπως έκανε 
και για την ανάπλαση της πόλης μας και συναντάμε αυτό το χάλι στη Βενιζέλου κι οπουδήποτε 
αλλού, τα προβλήματα και δεν ξέρω αν θέλει να μας πει σήμερα ο κ.Παυλίδης αν κατέθεσε όντως 
τη μήνυση αυτή κατά παντός υπευθύνου και παράβαση καθήκοντος για την κατασκευή του έργου 
αυτού παρεμπιπτόντως.  

Επιπλέον, Δήμαρχε, δε δικαιολογείστε εσείς σα Δήμαρχος που είστε επικεφαλής της 
πλειοψηφίας να λέτε, εγώ δεν ξέρω τί να σας πω γιατί δεν είμαι ούτε τεχνικός, ούτε νομικός, μα 
είναι σοβαρά πράγματα αυτά; 

Δήμαρχος: Αυτό καταλάβατε; 
Νεστορόπουλος: Αυτό κατάλαβα, ότι δεν ξέρω τί θα γίνει και πώς και τί και τόσα χρόνια 

δεν ξέρω τί λέμε εδώ μέσα, τις αποφάσεις που παίρνουμε, δεν οδηγούν πουθενά, δυστυχώς σας 
είπα, αποτύχατε. Είναι κρίμα.  

Δήμαρχος: Μια κουβέντα μόνο γιατί εδώ ακούμε κορώνες, ιστορίες, ό,τι μπορεί ο καθένας 
να πει, αν κατάλαβε ο κ.Νεστορόπουλος ότι είπα ότι δεν ξέρω ή  δεν καταλαβαίνω ή οτιδήποτε, 
εγώ ανέλυσα τί ακριβώς έγινε.  

Είναι εδώ ο δωρητής και μάλιστα προσπαθεί και ο κ.Καρολίδης να του πάρει δηλώσεις. Ο 
δωρητής ήταν παρών στη σύσκεψη αυτή τη μεγάλη που έγινε και με δικηγόρο δικό του. Έγινε 
αυτή η μεγάλη σύσκεψη για να βγει μια άκρη και να βγει ένας δρόμος που πρέπει να 
ακολουθήσουμε για να έχουμε καλύτερο αποτέλεσμα, διότι πια έχει παραγίνει αυτή η ιστορία, 
μην έχει κανείς την εντύπωση ότι κοιμόμαστε το βράδυ και μπορεί τα λόγια είναι πάρα πολύ 
εύκολα και οι κριτικές να είναι πάρα πολύ εύκολες αλλά εδώ σε θέλω κάβουρα και τουλάχιστον 
σ’ αυτή τη συγκεκριμένη σύσκεψη που ήταν αντιπροσωπευτική, αποφασίστηκε ένας δρόμος, εάν 
δεν ξέρανε ούτε οι τέσσερεις δικηγόροι που ήταν παρόντες, ούτε ο μελετητής, ούτε οι μηχανικοί, 
ούτε οι δυο αντιδήμαρχοι, γιατί σας είπα έχει συνέχεια το έργο, εάν δεν ήξεραν όλοι αυτοί ε, δεν 
ξέρω κι εγώ, αυτό σας είπα κ.Νεστορόπουλε και ρητορικά ήταν τα ερωτήματα, θα έπρεπε να 
καταλάβετε τί ακριβώς λέω εδώ πέρα, αλλά οφείλω να πω ότι εξαντλήθηκαν τα περιθώρια και οι 
ευθύνες είναι ευθύνες. Μακάρι να ψήφιζα κι εγώ, αλλά στη ζωή μου ψήφιζα οκτώ χρόνια, οκτώ 
χρόνια ήμουν σ’ αυτή τη θέση και δεν έφυγα ποτέ έτσι, έφυγα μια φορά γιατί δεν αγοράστηκε ένα 
βιβλίο, τόσο καλά.  

Μωϋσιάδης: Θλίβομαι ειλικρινά πώς θα πάρουμε μια απόφαση, θεωρώ ότι έχουμε 
έλλειμμα δημοκρατίας, προσέξτε κύριοι συνάδελφοι, είμαστε 41 άτομα στο Δ.Σ. και θα πάρουμε 
μια απόφαση 10 σύμβουλοι, είναι λυπηρό, είναι τραγικό, απέχω, φεύγω, δεν έρχομαι κλπ, 
δικαίωμά τους να κάνουν ό,τι θέλουν, αλλά θα πάρουμε μια απόφαση 10 άτομα ένα τόσο σοβαρό 
θέμα, κι η δημοκρατία;  

Τί θα πω εγώ αύριο έξω στην κοινωνία, ότι εμείς οι 10 αποφασίσαμε για λογαριασμό των 
41 συναδέλφων; Είχα σκοπό να ψηφίσω υπέρ της εισήγησης, με προβλημάτισε και η Δήμαρχος 
που είπε ότι εσείς ψηφίζετε, επειδή δε θέλω να νομιμοποιήσω κι εγώ για έλλειμμα δημοκρατίας, 
κύριοι θα ψηφίσω λευκό όμως, λευκό. 

Δήμαρχος: Πρόεδρε συγγνώμη, μάλλον ή δεν εκφράζομαι καλά και δε χρησιμοποιώ καλά 
ελληνικά ή δεν έχουν καταλάβει οι συνάδελφοι. 

Πρόεδρος: Προβλημάτισες, πράγματι. Είναι αρκετοί που δεν κατάλαβαν όμως. 
Δήμαρχος: Σας είπα ότι έγινε μια μεγάλη σύσκεψη και πάρθηκαν αποφάσεις για το πώς θα 

κινηθούμε. Σας είπα αυτό, είναι πάρα πολύ απλό.  
Πρόεδρος: Κύριοι ψηφίζουμε. Για να υπερψηφιστεί το θέμα απαιτούνται κατ’ ελάχιστο 11 

ψήφοι. Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση; 
(Στο σημείο αυτό ξεκίνησε η καταμέτρηση των ψήφων (διά ανάτασης των χεριών) από τον 

Πρόεδρο). 
Β.Παπαδόπουλος: Πρόεδρε, ζητώ να γίνει ονομαστική ψηφοφορία 



Πρόεδρος: Κύριοι, τώρα ψηφίζουμε για την έγκριση του 5ου ΑΠΕ του έργου «Κατασκευή 
Γέφυρας Αφών Κούσιου» και ψήφισαν 10 δημοτικοί σύμβουλοι.  

Λαζαρίδης: Πρόεδρε, ζητώ να γίνει ονομαστική ψηφοφορία. 
Αγγέλογλου: Πρόεδρε, ζητώ να γίνει ονομαστική ψηφοφορία. Τίθεται εμμέσως 

αμφισβήτηση της ψηφοφορίας. Σας προσβάλλει αυτό Πρόεδρε. 
Πρόεδρος: Κε Αγγέλογλου, το αίτημά σας για ονομαστική ψηφοφορία γίνεται δεκτό. Ο 

γραμματέας θα εκφωνεί ένα - ένα τα ονόματα με βάση την εκλογή τους και θα ψηφίζετε 
ονομαστικώς υπέρ ή κατά της εισήγησης του αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη. Παρακαλώ ν’ 
αρχίσει η ονομαστική ψηφοφορία. 

Μωυσιάδης: Λοιπόν, επειδή δημιουργήθηκε θέμα, για να μη φανώ εγώ ο υπαίτιος, θα 
διασυρθώ, θα ψηφίσω υπέρ και αύριο θα υποβάλω την παραίτησή μου από δημοτικός σύμβουλος. 

Στη συνέχεια ο γραμματέας φώναζε τα ονόματα του συμβούλων και αυτοί δήλωναν την 
παρουσία τους και αν υπερψηφίζουν ή καταψηφίζουν την παραπάνω εισήγηση. Έτσι: 

Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν έντεκα (11) σύμβουλοι, οι: 
Α. Λαζαρίδης, Ν. Τσιαμήτρος, Τ.Χατζηαθανασίου, Θ. Αγγελίνας, Κ. Βοργιαζίδης, Ν.Μωυσιάδης, 
Χ.Κούτρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Μ.Παπαϊωάννου, Θ.Κορωνάς, Β. Παπαδόπουλος. 

Λευκή ψήφο έδωσε ο Πρόεδρος της Δ.Κ. Βέροιας Σ.Ασλάνογλου. 
Οι δημοτικοί σύμβουλοι Π.Παυλίδης, Α.Νεστορόπουλος, Δ.Γκέκα, Ι.Αγγέλογλου απείχαν 

από την ψηφοφορία του παραπάνω θέματος. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 6-12-2013 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη. 
2.- Τις υπ’ αριθ. 246/2012, 158 και 467/2013 αποφάσεις του Δ.Σ. 
3.- Τις με αρ. πρωτ. 9640/13-9-2012 και 5215/3-6-2013 αποφάσεις του Γ.Γ. Αποκεντρωμένης 
Δ/σης Μακεδονίας-Θράκης. 
4.- Την υπ’ αριθ. 34/29-5-2013 γνωμοδότηση του Τεχνικού Περιφερειακού Συμβουλίου 
Δημοσίων Έργων. 
5.- Την υπ’ αριθ. 4/2-9-2013 γνωμοδότηση του Τεχνικού Συμβουλίου Δημοσίων Έργων Π.Ε. 
Ημαθίας. 
6.- Την με αρ. πρωτ. 61022/1-11-2013 ένσταση της εταιρίας «ΑΛΙΑΚΜΩΝ ΑΤΕΒΕ». 
7.- Την από 12-11-2013 γνωμοδότηση της διευθύνουσας υπηρεσίας επί της ανωτέρω ένστασης. 
8.- Την με αρ. πρωτ. 69402/17-12-2013 γνωμοδότηση του γραφείου νομικών συμβούλων. 
9.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
10.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης) και του άρθρου 
96 του Ν.3463/2006.  

 
Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 

 
Α) Εγκρίνει το 4ο Πρωτόκολλο Κανονισμού Νέων Τιμών Μονάδας Εργασιών του 

παραπάνω έργου που συντάχθηκε από τον επιβλέποντα Ευθύμιο Γκαβανά, ΠΕ πολιτικό μηχανικό, 
ελέγχθηκε από την Μαρία Τριχοπούλου, ΠΕ Πολιτικό Μηχανικό, Προϊσταμένη του Τμήματος 
Τεχνικού-Συντήρησης Έργων και θεωρήθηκε από τον Στέφανο Βουτσιλά, ΠΕ Ηλεκτρολόγο 
Μηχανικό, Προϊστάμενο της Δ/νσης Τεχνικών Υπηρεσιών. 

Β) Εγκρίνει τον 5ο Ανακεφαλαιωτικό Πίνακα Εργασιών και την 2η Συμπληρωματική 
Σύμβαση του έργου «Κατασκευή Γέφυρας Αφών Κούσιου» που συντάχθηκε από τον επιβλέποντα 
Ευθύμιο Γκαβανά, ΠΕ πολιτικό μηχανικό, ελέγχθηκε από την Μαρία Τριχοπούλου, ΠΕ Πολιτικό 
Μηχανικό, Προϊσταμένη του Τμήματος Τεχνικού-Συντήρησης Έργων και θεωρήθηκε από τον 
Στέφανο Βουτσιλά, ΠΕ Ηλεκτρολόγο Μηχανικό, Προϊστάμενο της Δ/νσης Τεχνικών Υπηρεσιών, 
με τα οποία επέρχεται αύξηση της αρχικής εξ ευρώ 2.221.534,38 συμβατικής δαπάνης του έργου 
κατά  € 248.228,56 (με Φ.Π.Α.). 
 Εξουσιοδοτεί τη Δήμαρχο για την υπογραφή της σχετικής σύμβασης. 

Γ) Απορρίπτει την ένσταση της αναδόχου εταιρίας «ΑΛΙΑΚΜΩΝ ΑΤΕΒΕ» που 
υποβλήθηκε στη 1/11/2013 (αρ. πρωτ. 61022) κατά του 5ου Α.Π.Ε., της 2ης Συμπληρωματικής 
Σύμβασης και του 4ου Πρωτοκόλλου Κανονισμού Νέων Τιμών Μονάδας Εργασιών του έργου  
«Κατασκευή Γέφυρας Αφών Κούσιου», για τους λόγους που αναφέρονται στην από 12-11-13 
διατύπωση γνώμης της Τεχνικής υπηρεσίας του Δήμου.  



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  676 / 2013 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση συντάχθηκε 
το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Θ. Θεοδωρίδης  Σ Ασλάνογλου  
Γ. Μιχαηλίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Α.  Λαζαρίδης     
Ν.  Τσιαμήτρος   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Β. Σταυροπούλου  Χ. Δουλγερίδου  
Ε. Αρχοντάκη  Ν. Αγγέλου  
Π. Παυλίδης     
Θ. Αγγελίνας     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Α.  Νεστορόπουλος     
Κ. Κοστογλίδου     
Χ. Τσιούντας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Δ. Γκέκα     
Α. Παπαδόπουλος     
Ι. Σοφρόνωφ     
Γ. Μελιόπουλος     
Ι. Αγγέλογλου     
      
      
      
      
   

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  20-12-2013 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

  
  
  
  
  
  
  
  

 
 
 
 
 
 


